
Zápis z jednání Komise Smart City RMB - R7/KSC/19
 
Místo konání: Regionální hospodářská komora Brno, Výstaviště 1, 648 04 Brno 

Čas: čtvrtek 15 . září 2016, od 16 do 18 hodin 

Přítomní: viz prezenční listina 

Zapisovatel: Jakub Rybář 

Program jednání: 

1) Návrh programu 

2) Úvodní slovo 

3) Aktuální informace 

4) Témata Smart City Brno 

Smart Resources 

a.	 Centrum mezinárodního obchodu (Mgr. Čeněk Absolon, Ph.O.) - příloha č. 

40 

b.	 Vyhodnocení výjezdního zasedání Komise Smart City RMB do Grazu

příloha č. 4b 

c.	 Projekt Regionální inovační st rat egie - Kreativní vouchery (Halina Jílková, 

JIC) 

Smart Living 

d. Městské zásahy (Jakub Ko řínek) 

Smart Governance 

e.	 Meziuniverzitní studentská soutěž (Ing. Mgr. Jan Žák, MU) - příloha Č. 4e 

f .	 Participativní rozpočet (Ing . Petr Bauer) - příloha Č. 41 

g.	 Reporting - Pracovních skupin Smart City - příloha Č. 4g 

h.	 Rámcová smlouva: komunikační agentura pro realizaci kreativního řešení 

integrované komunikačnístrategie Chytré Brno - příloha Č. 4h 

5) Různé 

a.	 Výsledek hlasování Komise Smart City způsobem per rollam - příloha Č. 50 

b.	 TRISTAN - Transformation of former industrial areas into sustainable 

districts - příloha Č. 50 
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Ad 1, Návrh programu
 

Zahájení . Předseda seznámil přítomné s programem 19. jednán í Komise Smart City RMB - R7/KSC/19.
 

Předseda navrhl vyřadit bod 4.d na základě žádosti předkladatele pana Jakuba Koř ínka.
 

Návrh na usnesení č. 19/1: Komise Smart City RMB schvaluje program 19. jednání Komise Smart City
 

RMB - R7/KSC/19 s úpravou.
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

Jiří Hrá ček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 19/1: Komise Smart City RMB schvaluje program 19. jednání Komise Smart City RMB 


R7/KSC/19 s úpravou.
 

Ad 2, 3 Úvodní slovo, Aktuální informace
 

Předseda komise oznámil změny ve složení Komise, jejíž je novým předsedou. Představil nového
 

člena pana Ing. Pavla Jílka a požádal ho o krátké představení.
 

Pavel Jílek - působím v oblasti vizuální komunikace a produktového designu. Na práci v komisi se
 

těš ím.
 

Předseda p ředal slovo tajemníkovi komise , aby představil aktuální novinky.
 

Jakub Rybář - dne 22. 9. 2016 se uskuteční v přednádražním prostoru Den bez aut . V rámci této akce
 

bude představen Idea Camp k plánu udržitelné městské mobility, který se bude konat v říjnu.
 

Konkrétně 13. 10.2016 v parku před Hvězdárnou na Kraví hoře. Následovat bude City hack
 

v listopadu a na začátku roku 2017 expertní workshop.
 

Ad 4a. Centrum mezinárodního obchodu
 

P ředseda komise představil ředitele Regionální hospodářské komory Brno pana Mgr. Čeňka Absolona
 

a poděkoval mu za možnost konání komise v prostorách komory. Dále ho požádal , aby představil
 

projekt Regionální inovační strategie JMK Centrum mezinárodního obchodu.
 

Řed itel RHK Brno představil projekt, viz prezentace, která tvoří přílohu Č . 4a tohoto zápisu.
 

Návrh na usnesení č. 19/2:
 

Komise Smart City Rady města Brna
 

- doporučuje:
 

Radě města Brna doporučit Zastupitelstvu města Brna
 

schvál it
 

- poskytnut í individuální dotace Regionální hospodářské komo ře Brno na projekt "Centrum
 

mezinárodního obchodu" ve výši 1000000,- Kč z rozpočtu statutárního města Brna
 

- veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 1000000,- Kč Regionální hospodářské
 

2
 



komoře Brno. 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 19/2: usnesení nebylo přijato 

Pozn.: K jednání Komise Smart City RMB se připojili RNDr. Jan Hol/on, Ph.D. 

Ad 4b. Vyhodnocení výjezdního zasedání Komise Smart City Graz 

Předseda komise se dotázal, zda má někdo připomínky k předloženému vyhodnocení výjezdního
 

zasedání.
 

Ad 4c. Projekt Regionál ní in ova č ní strategie JM K - Kreat ivní voucher y
 

Předseda komise představil Mgr. Halinu Jílkovou z JIC a požádal ji, aby představila projekt Regionální
 

inovační strategie JMK - Kreativní vouchery.
 

Halina Jílková představila projekt, který navazuje na pilotní běh v roce 2014-2015, viz prezentace,
 

která tvoří přílohu Č. 4c tohoto zápisu.
 

Diskuse k bodu: 

Miloslav Kubásek: Jak to vychází časově od myšlenky k realizaci?
 

Halina Jílková: V březnu na společném workshopu vznikají možnosti spolupráce kreativců a
 

podnikatelů, v dubnu proběhlo losování, na realizaci je 6 měsíců.
 

Pavel Jílek: Je to úžasná věc, výborný nástroj pro podporu kreativců i firem. Dotaz mám k losování


realizují se i nevylosované spolupráce?
 

Halina Jílková: Je ještě brzy na celkové hodnocení, ale vím minimálně o jedné spolupráci.
 

Pavel Jflek: Je možné pouze propagovat službu nebo výrobek, nebo také měnit službu a výrobek
 

v rámci voucheru. Je to klíčová věc pro produktové designéry.
 

Halina Jílková: Je možné oboje, viz kreativní galerie, která obsahuje kategorii pro vylepšování
 

výrobku.
 

Jiří Hráček: Jak by se dal projekt využít v rámci samosprávy?
 

Halina Jílková: Dochází k přenosu kreativní galerie do webu kreativní brno, který je města. Vzniká tak
 

městu možnost dále z těmito kreativci rozvíjet spolupráci.
 

Marie Zezůlková: Neměly by se kreativní vouchery jmenovat místo JIC Kreativních voucherů jinak?
 

Halina Jílková: Tuto možnost jsme diskutovali s městem a nemyslím, že by to bylo vhodné.
 

Jakub Rybář: Komise může městu navrhnout změnu názvu projektu, jak už se stalo u projektu Startup
 

voucherů Brno.
 

Marek Janíček: Tento návrh si osvojuji a navrhuji Kreativní vouchery Brno
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Návrh na usnesení č, 19/3: 

Komise Smart City Rady města Brn a 

- doporučuje: 

Radě města Brna 

změnit 

název projektu na Kreat ivní vouchery Brno 

d o por u čit Zastupitelstvu města Brna 

schválit veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 4 500000,- Kč JIC, zájmovému sdružení 

právn ických osob 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. X 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiř í Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 19/3: Komise Smart City RMB
 

Komise Smart City Rady města Brna
 

- doporučuje:
 

Radě města Brna
 

změnit
 

název projektu na Kreativní vouchery Brno
 

d o por u čit Zastupitelstvu města Brna
 

schválit veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 4 500000,- Kč JIC, zájmovému sdružen í
 

právnických osob
 

Ad 4e. Mezinuniverzitní studentská soutěž
 

Předseda Komise vyzval pana Ing. Jana Žáka, aby představil projekt MUNISS.
 

Jan Žák představil mezinárodní verzi projektu ve spolupráci s Bratislavou viz prezentace, která tvoří
 

přílohu Č . 4e tohoto zápisu.
 

Dále předseda vyzval jednotlivé členy a stálé hosty, aby zaslali návrhy na témata MUNISS.
 

Diskuze k bodu:
 

Frant išek Vižďa - Změnil se oproti verzi meziuniverzitní rozpočet projektu?
 

Jan Žák - Ano. Celkově došlo ke snížení na 410 tis . Kč. Část položek se snížila, část zůstala stejných.
 

Jediná, která se navýšila , souvis í s úvodním setkáním. Setkají se studenti z různých států, kteří budou
 

tvořit společný tým . Je nezbytné, aby společn ě prošli školením týmových dovedností.
 

František Vižďa - Stále se drží nepř íjemný poměr studenti 60 tisíc z celkových 410 tisíc korun.
 

Jan Žák - Z ostatních nákladů jde většina také do studentů (např. náklady na školení týmových
 

dovedností, ubytování, cestovné).
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Návrh na usnesení č, 19/4: 

Komise Smart City Rady města Brna 

- doporučuje:
 

Radě města Brna doporučit Zastupitelstvu města Brna
 

schv álit 

- poskytnutí individuální dotace Masarykově univerzitě na projekt JJ M eziuniverzit ní studentská soutěž 

MUNISS 2016/2017" ve výši 410 000 Kč z rozpočtu statutárního m ěst a Brna 

- veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 410 000,- Kč Masarykově univerzitě. 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa , Ph.D. x 

Jiří Hráček x 

Ing. Jana Drápalová x 

Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 19/4: usnesení nebylo přijato 

Pozn.: Jednání Komise Smart City RMB opouští pan doc. RNDr. František Vižďa a Bc. Miloslav 

Humpolíček. 

Ad 4f. Participativní rozpočet
 

Předseda Komise vyzval pana Ing. Petra Bauera a Bc. Tomáše Kolá čného, aby představili návrh
 

partici pat ivn ího rozpočtu.
 

Petr Bauer a Tomáš Koláčný představili návrh participativního rozpočtu, viz prezentace, která tvoří
 

př ílohu Č. 4f tohoto zápisu.
 

Diskuze k bodu:
 

Emil Vařeka : Kde jste se inspirovali s návrhem participativního rozpočtu?
 

Tomáš Koláčný: V Ostravské městské části, rešerše partnerských měst, v Bratislavě, Stuttgartu . V cca
 

8-9 partnerských městech.
 

Marek Janíček: Proč je v návrhu uvedeno 2x 200 tis . Kč na web? Nen í to příl iš?
 

Petr Bauer: Chceme, aby web byl co nejvíce automatizován. Bude obsahovat funkce návrhů i
 

hlasování. Web bude vlajkovou lodí a měl by být kvalitně zpracován.
 

Jaroslav Petrák: Není to jednoduchý statický web. Bude mít živé a dynamické workflow.
 

M iloslav Kubásek: Kolik projektů očekáváte?
 

Tomáš Koláčný: V Ostravě vybrali asi z 38 projektů 10. Očekáváme obdobný počet.
 

Emil Vařeka: V Praze 8 vybral i ze 40 zhruba 12 projektů .
 

Miloslav Kubásek: Je nutné takové dynamické workflow, když se jedná o 10 projektů?
 

Petr Bauer: Může to být i více a hlavně chceme, aby to hned na poprvé dobře fungovalo.
 

Pavel Jílek: Doporučuji snížit administrativní úroveň, aby se zlepšila user experience. Chápu, že
 

požadavky na rozpočet musí být formulovány tak , aby to prošlo bez trestního oznámení a neohrozilo
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to hospodaření města . A také, že všechny žádosti budou zatěžovat úřad . Navrhuji sbírat všechny
 

nápady a teprve po hlasování by se posuzovala realizovatelnost.
 

Tomáš Koláčný: Toto jsme široce diskutovali . Nakonec jsme se rozhodli, že větš í riziko je nechat
 

hlasovat nerealizovatelnou věc. Ztráta důvěry v participativní rozpočet by pro nás byla horší.
 

Martin Rosický: Jsme ve shodě. I nyní je administrativní bariéra u jednoduchých projektů minimální.
 

Návrh na usnesení Č. 19/5: 

Komise Smart City Rady města Brna 

• doporučuje: 

Radě města Brna doporučit Zastupitelstvu města Brna 

schválit 

- zavedení Participativního rozpočtu ve statutárním městě Brně od 1. 1. 2017 

- rozpočtové opatření dle tabulky v souvislosti se zavedením a provozem Participativního rozpočtu 

stat utárního města Brna 

u I o žit Radě města Brna 

- schválení Zásad Participativního rozpočtu statutárního města Brna, v termínu do 31. 10. 2016 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 19/5: Komise nebyla usnášeníschopná 

Pozn. V průběhu projednávaní bodu odchází předseda Komise Marek Janíček na avizované jednání 

ZMČ. Vedení schůze přebírá místopředseda Komise Mgr. Emil Vařeka . 

Ad 4g. Reporting pracovních skupin Smart City 

Místopředseda komise se zeptal, zda-Ii má někdo návrh k doplnění report ingu nebo se chce
 

k reportingu na něco zeptat.
 

Emil Vařeka doporučuje reporty pracovních skupin vhodnou formou zveřejnit, aby se dostali i mez i
 

středn í management města .
 

Návrh na usnesení Č. 19/ 6:
 

Komise Smart City Rady města Brn a
 

• bere na vědomí:
 

předložený reporting pracovních skupin Smart City
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
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RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František V ižďa, Ph.D. x 

Jiří Hráček x 

Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 19/6: Komise nebyla usnášeníschopná 

Ad 4h. Rámcová smlouva: komunikačníagentura pro realizaci kreativního řešení 

integrované komunikačnístrategie Chytré Brno 

Místopředseda komise požádal pana Ing. Jaroslava Petráka o představení kreativního řešení 

integrované komunikačnístrategie Chytré Brno. 

Jaroslav Petrák představil důvody pro zadání integrované komunikační kampaně a uvedl, v jaké fázi 

se soutěž nachází, viz prezentace, která tvoří přílohu Č . 4h těchto usnesen í. 

Diskuze k bodu: 

Pavel Jílek: Toto řešení má jednu extrémní výhodu. Umožňuje všem uchaze čům hlubší ponoření do 

problému a u skute čnění hloubkové analýzy. P ři jednorázových zakázkách jsou tyto aktivity mnohem 

povrchnější a musí je neustále uchazeči opakovat. výstupy nejsou tak kvalitní a také se neušetř í 

žádný čas. Zvážíl bych, zda neformálně nepozvat účastníky prostřednictvím j iných kanálů? 

Jaroslav Petrák: To jsme přesně udělali. Informaci o vyhlášení zakázky budeme prostřednictvím 

asociace komun ikačn ích agentur distribuovat mezi její členy. Dále nám . Kacer i já jsme 

prostřednictvím sociálních sítí sdíleli informaci o probíhající soutěži. 

Návrh na usnesení č. 19/7: 

Komise Smart City Rady města Brn a 

- bere na vědomí: 

informace k tématu Rámcová smlouva: komunikační agentura pro realizaci kreativního řešení 

integrované komunikačnístrategie Chytré Brno 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc . RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 19/7: Komise nebyla usnášeníschopná 
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Ad Sa. Výsledek hlasování Komise Smart City způsobem per rollam 

Místopředseda komise načetl usnesení per rollam . 

Návrh na usnesení č. 19/8: 

Komise Smart City Rady města Brn a 

bere na vědomí: 

výsledek hlasování Komise Smart City způsobem per rollam, jehož zápis tvo ří přílohu Č . 5a tohoto 

zápisu 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan , Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 

Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 19/8: Komise nebyla usnášeníschopná 

Ad. Sb. Tristan - Transformation of former industrial areas into sustainable districts 

Místopředseda komise požádal tajemníka o představení předlož eného bodu.
 

Jakub Rybář : Projekt, který financuje rakouská vláda. Vychází z výjezdního zasedání v Grazu na návrh
 

Technické univerzity v Grazu. Město Brno bude partnerem v projektu bez finanční spoluúčasti .
 

V současné době stačí vyjádřit zájem podpisem Letter of Intent. Po schválení RMB bude dopis
 

odeslán do Grazu.
 

Návrh na usnesení č. 19/9:
 

Komise Smart City Rady města Brna
 

bere na vědomí:
 

informace k projektu TRISTAN - Transformation of former industrial areas into sustainable districts
 

doporučuje Radě města Brna:
 

- souhlasit se záměrem zapojení statutárního města Brna do projektu "TRISTAN - Transformation of
 

former industrial areas into sustainable districts" připravovaného v rámci rakouské národní výzvy
 

programu Smart Cities rakouského Fondu pro klima a energetiku.
 

- schválit text Letter of Intent
 

- pově řit Ing. Jaroslava Kacera, nám ěstka primátora města pro oblast Smart City, podpisem Letter of
 

Intent.
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Va řeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 

Bc. M iloslav Humpolíček x 
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doe. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 19/9: Komise nebyla usnášeníschopná 

V bodě různé vystoupil RNDr. Jan Hollan, Ph.D. s informací o proběhnuvší konferencí k fotovoltaice 

v jihomoravském kraji. 

Místopředseda Komise Smart City RMB uko nčil jed nání v 18,30 hod. 

V Brně dne 16. 9. 2016 

)
Zapisovatel: 

J ~/ 

..............~I...~ .........
 
Jakub Rybář 

Tajemník komise 

Ověřovatelé zápisu: 

Předseda komise 

[;JI:Jk
······· ..··(;,T; "·· ····· ······· ·....·..····..··....·..·..·..·
 

Mgr. Emil Vařeka
 

Místopředseda komise
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